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NOTIFICATION

The following notification is being circulated in accordance with Article 10.6.

	1.
	Member to Agreement notifying:  REPUBLIC OF ALBANIA
If applicable, name of local government involved (Articles 3.2 and 7.2):       

	2.
	Agency responsible:  Ministry of  Agriculture, Food and Consumer Protection

Name and address (including telephone and fax numbers, e-mail and web-site addresses, if available) of agency or authority designated to handle comments regarding the notification shall be indicated if different from above:       

	3.
	Notified under Article 2.9.2 [ X ], 2.10.1 [   ], 5.6.2 [ X ], 5.7.1 [   ], other:       

	4.
	Products covered (HS or CCCN where applicable, otherwise national tariff heading.
ICS numbers may be provided in addition, where applicable):  Certification and Inspection Bodies in the field of vegetation and animal production and products called "BIO".

	5.
	Title, number of pages and language(s) of the notified document:  Draft Decision of Council of Ministers on approval of the Regulation "On structure, function, criteria of acceptance, assessment of necessary documents and obligations of certification bodies", 
(15 pages, Annexes included, in Albanian).

	6.
	Description of content:  This draft Decision of Council of Ministers regulates the structure, function, criteria of acceptance and assessment of necessary documents and obligations of certification bodies.  It is based on Article 4 and 18 of Law No 9199, dated 26 February.2004 "On production, process, certification and place in the market of products called "BIO'".  It defines obligations of the certification bodies, demands and documents that a private and state body (domestic and foreign) have to fulfil in order to register as a certification body, tariffs of service.  It sets the provisions related to the prevention of conflict of interest in the activity of certification bodies.  It charges the State Commission for Organic Production (KSHPO) to register the private or state certification bodies, which can be domestic or foreign bodies, being expert in the field of vegetation and animal production, processing of products called “BIO”.  The State Commission for Organic Production registers within 30 days the certification body, registering it in the register according to the model presented in Annex 1/A and  keeps under control the activity of registered certification bodies.  This control includes the audit of the procedures of certification, decisions, structures, administrative systems and units of organic production certified from the certification body.  The State Commission for Organic Production give  the certificate of registration to certification body in which defines  the field/fields of its activity/activities. It defines the demands for registration of inspection bodies, the documents that each physic and legal persons (domestic or foreign) must fulfil to register as an inspection body.

	7.
	Objective and rationale, including the nature of urgent problems where applicable:  The objective is to regulate the structure and function of certification and inspection bodies.

	8.
	Relevant documents:  Law No 9199, dated 26 February 2004 "On production, process, certification and place in the market of products called 'BIO'"

	9.
	Proposed date of adoption:  

Proposed date of entry into force:  
	
	24 March 2008

24 September 2008

	10.
	Final date for comments:  60 days after circulation by WTO Secretariat

	11.
	Texts available from:  National enquiry point [ X ] or address, telephone and fax numbers, e-mail and web-site addresses, if available of the other body:  

General Directorate of Standardization

WTO Enquiry Point - ALBANIA

Tel.  
+(355) 4 22 62 55

Fax.
 +(355) 4 24 71 77

E-mail: info@dps.gov.al
http://www.dps.gov.al
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	贸易技术壁垒委员会
	原文：英语  


通             报

以下通报根据TBT协定第10.6 条分发
	1.
	通报成员：阿尔巴尼亚共和国

如可能，列出涉及的地方政府名称 ( 3.2条和7.2 条)：

	2.
	负责机构：  农业食品消费者保护部

	3.
	通报依据的条款 2.9.2 [ X ], 2.10.1 [  ], 5.6.2 [ X ], 5.7.1 [  ], 其他:       

	4.
	覆盖的产品 ( 如可能，提供产品的HS 或 CCCN编码, 否则提供国家减让表中所列关税税目号。如可能，可另提供国际标准分类ICS号):    植物和畜牧业，以及称作“生物功能”（BIO）产品领域的认证和检验机构

ICS: 65.       



HS: 9890

	5.
	通报文件的标题, 页数和使用语言:  批准“关于认证机构组织结构、作用、认可标准、必要文件的评定，以及职责”的法规的部长理事会决议草案（包括附件共15页，阿尔巴尼亚语）

	6.
	内容简述:  本部长理事会决议草案管理认证机构的组织结构、作用、认可标准和必要文件的评定，以及职责。本草案基于2004年2月26日的“关于称作生物功能的产品生产、加工、认证和投放市场的第9199号法律的第4条和第18条。草案规定了认证机构的职责、要求，以及私人和国家机构（国内的和外国的）为了注册作为认证机构必须完成的文件，服务的价目表。草案规定了涉及防止认证机构活动中利益冲突的条款。草案指示国家有机产品委员会（KSHPO）对私人或国家认证机构（可以是国内的或国外的对植物和畜牧业，以及称作“生物功能”（BIO）产品领域熟悉的机构）进行注册。国家有机产品委员会在30天内，依照附件1/A中介绍的模式在注册簿中对认证机构进行注册，并保持对所注册的认证机构活动的管理。该管理包括审核认证程序、决定 、组织结构、行政制度，以及该认证机构认证的有机产品单位。国家有机产品委员会向注册机构颁发限定其活动范围的注册证明。本草案规定了检验机构的注册要求，注册作为检验机构的每个自然人和法人（国内的或外国的）必须完成的文件。

	7.
	目标和理由, 如是紧急措施，说明紧急问题的性质:  
       目的是管理认证和检验机构的组织机构和作用。

	8.
	相关文件:   2004年2月26日的“关于称作生物功能的产品生产、加工、认证和投放市场的第9199号法律

	9.
	拟批准日期:  2008/03/24
拟生效日期:   2008/09/24
	 
	 

	10.
	提意见截止日期:   WTO秘书处分发之后60天

	11.
	文本可从以下机构得到：国家咨询点 [X] 或其他机构，地址、 电话和传真号, e-mail 地址和网址:  


. /. 

